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                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 24. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 23. 07. 2008, у времену од 11.00 до 12.00 часова,  
    у наставку 24. 07. 2008, у времену од 12.15 до 13.45 часова,   
и наставку 29. 07. 2008, у времену од 9.45 до 10.00 часова 

 
Двадесет четврта сједница Заједничке комисије за одбрану и безбједност одржана је у три 
дијела. Први дио сједнице одржан је 23. 07. 2008. од 11.00 до 12.00 часова, први наставак 
одржан је 24. 07. у времену од 12.15 до 13.45 часова, док је други наставка одржан 29. 07. 
2008. од 9.45 до 10.00 часова. 
 
Првом дијелу сједнице присуствовали су чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Јозо 
Крижановић, Хазим Ранчић, Душанка Мајкић, Иво Миро Јовић, Винко Зорић и Адем 
Хускић. 
 
Одсуство са првог дијела сједнице правдали су: Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, 
Мирко Околић, Драго Калабић и Сулејман Тихић. 
 
Сједници су присуствовали и гости, као и представници Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: 
 

- Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, 
- Ранко Нинковић, Предсједништво БиХ, 
- Зоран Јовановић, Савјет министара БиХ, 
- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 
- Весна Павичић, Министарство безбједности БиХ, 
- Нијаз Чардаклија, Министарство иностраних послова БиХ, 
- Драгиша Мекић, Министарство спољне трговине и економских односа, 
- Маја Рибар, ОХР, 
- Урлих Хајдер, Кристијан Хаупт, Јасна Драгичевић и Малик Тановић, Мисија ОЕБС-а 

у БиХ, 
- Анибал Виљалба, Снежана Голијанин, Натали Бергман, и Јасмин Поробић, ЕУФОР, 
- Лејла Хаџихасановић, Штаб НАТО-а у БиХ,  
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и Јовица  
      Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији. 

 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ. 
Бранко Зрно упознао је присутне да су сви чланови у додатним материјалима добили 
Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника 
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Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период 01.09.2007 – 29.02.2008, који је 
ипсред предлагача  доставило Министарство иностраних послова БиХ, те предложио да 
дневни ред сједнице буде допуњен разматрањем овог извјештаја, који би се разматрао као 5. 
тачка. Такође, упознао је присутне да је наставак раније прекинуте 19. сједнице Дома народа 
заказан истог дана када се одржава и сједница Комисије, у 12.00 часова, те да ће, према томе, 
Заједничка комисија радити до почетка сједнице Дома народа и потом морати прекинути 
сједницу. Наставак сједнице био би одржан дан касније, 25. јула, након завршетка већ 
заказане 25. сједнице Заједничке комисије. Потом је отворио расправу о дневном реду. 
Чланови Комисије усвојили су једногласно предлог измјена дневног реда које је предложио 
Бранко Зрно, те је констатовано да 24. сједница Заједничке комисије има сљедећи 
 
                    ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Усвајање Записника са 23. сједнице Заједничке комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме - прва 

комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ); 
3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза (предлагач: 

Савјет министара БиХ); 
4. Разматрање Одлуке о учешћу јединице Оружаних снага БиХ у операцији подршке 

миру „Ирачка слобода“ у Ираку (подносилац: Предсједништво БиХ); 
5. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних 

службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период 01.09.2007 – 
29.02.2008. (подносилац: Министарство иностраних послова БиХ); 

6. Предлог аутентичног тумачења члана 185. став 1. Закона о служби у Оружаним 
снагама БиХ (подносилац: Министарство одбране БиХ); 

7. Информација о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и производа двојне 
намјене (подносилац: Министарство спољне трговине и економских односа БиХ); 

8. Текућа питања: 
а) Позив ПСОТЦ-а на регионални семинар о управљању кризним ситуацијама,  

                  07. 10 – 10. 10. 2008, Илиџа; 
б)  Информација о састанку чланова Заједничке комисије са командантом ЕУФОР-а у  
     БиХ, генерал-мајором Мартином Виљалајном; 
ц)  Информација о одржаном састанку са представницима Антикорупционог тима 
      НАТО-а; 
д)  Информација о састанку НАТО координационог тима Савјета министара БиХ; 
е)  Информација о посјети чланова Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
     Ираку. 

 
Ад. - 1. Усвајање Записника са 23. сједнице Заједничке комисије 
 
Комисија је, без расправе, једногласно усвојила Записник са 23. сједнице Заједничке 
комисије. 
 
Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о контроли кретања оружја и војне опреме – прва 
              комисијска фаза (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да је, у складу са закључком са претходне сједнице Комисије, 
Министарство безбједности БиХ доставилоЗаједничкој комисији 16. 07. 2008. усаглашени 
предлог амандмана на овај закон. Такође, истакао је да су чланови Комисије дан прије 
одржавања сједнице добили и допис који је упућен од ЕУФОР-а, а у чијем прилогу је дато 13 
амандмана на предлог овог закона, које су усагласиле међународне институције у БиХ – 
ЕУФОР, ОХР, ОЕБС и УНДП. Потом је дао ријеч предлагачу закона. 
Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, захвалио се свима који су учествовали у 
покушајима да се сачине амандмани који би побољшали првобитни текст Предлога закона, 
те навео да Министарство безбједности није добило допис од међународних организација 
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који је подијељен члановима Комисије. Навео је да је Министарство безбједности БиХ, у 
складу са закључком Комисије са протекле сједнице, њеним члановима доставило 
усаглашени предлог амандмана на овај закон, у којима подржава оне амандмане које је 
сачинила Радна група са представницима Министарства унутрашњих послова РС, дана 26. 
06. 2008. године, уз напомену да се то не односи на амандмане II, III, IV и V. Такође, навео је 
да Министарство не подржава амандмане X, XI и XII Закона, те да у том дијелу остаје при 
првобитним одредбама текста Закона. Навео је и да Министарство подржава Амандман XIII 
на члан 20. Закона, и то у дијелу који се односи на ставове 1. и 2, а који су везани за 
доношење прописа односно листе наоружања уз претходну сагласност ентитетских 
министарстава унутрашњих послова и Полиције Брчко Дистрикта, те да остали дио овог 
амандмана не подржавају. Предлогом који је упутило Комисији, Министарство је жељело 
ово питање ријешити на коректан начин и на задовољство свих учесника у креирању овог 
предлога закона, а коначна одлука о судбини Закона је свакако у рукама чланова Заједничке 
комисије. 
Душанка Мајкић навела је да је до сада било неколико покушаја усаглашавања текста овог 
закона, који су на концу неуспјешно завршили. Истакла је да има став Министарства 
унутрашњих послова Републике Српске којим су апсолутно неприхватљиви амандмани 1, 2, 
3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12 и 13, да су проблематични амандмани 6 и 10, који се одосе на чланове 
10. и 19, те навела да, уколико се не могу усагласити ова два посљедња амандмана, нема 
никаквог основа да гласа за усвајање Закона. 
Адем Хускић рекао је да је Комисија прерано почела причати о амандманима, јер нису 
усвојени ни принципи Закона, те сугерисао члановима Комисије да се врате расправи о 
принципима. 
Иво Миро Јовић изразио је незадовољство чињеницом да су чланови Комисије тек јуче 
добили предлоге измјена и допуна Закона у виду амандмана од међународне заједнице у 
БиХ. Њима је међународна заједница потпуно игнорисала чињеницу да МУП-ови постоје и у 
свим кантонима унутар Федерације БиХ, док је у Закону наведен Брчко Дистрикт, који нема 
своје министарство унутрашњих послова. Нагласио је да је недопустиво преносити 
надлежност са кантона на ентитет, без сагласности самих кантона, те хрватског народа 
унутар њих. Предлог закона оцијенио је неприхватљивим јер се у изворном тексту 
препознају надлежна министарства, а овим путем би се овластило једно тијело које је 
неуставно. 
Јозо Крижановић сагласио се са констатацијом Адема Хускића да ово није амандманска 
фаза, већ да треба говорити о принципима Закона. Нагласио је да га мало збуњује став гђе 
Мајкић у којем она говори о ставу МУП-а РС, те да неће прихватити Закон уколико 
Комисија не прихвати наведене амандмане. Стога је предложио Комисији да се, због става 
СНСД-а и МУП-а РС, изјашњавање о принципима овог закона остави за наредни дан, како 
би се покушали приближити њихови и ставови надлежног министарства. 
Винко Зорић подржао је предлог г. Крижановића, наводећи да је немогуће усвојити Закон 
без сагласности представника из РС-а. Предложио је да, уколико се постојећа ситуација не 
може разријешити, Закон са свим амандманима буде упућен Министарству безбједности, 
како би оно на основу њих израдило нови текст Предлога закона. 
Душанка Мајкић навела је да принципи овог закона директно задиру у његову саму 
суштину, те га зато неће подржати у првобитној верзији, нити ће подржати измјене које је 
министар безбједности презентовао. Као добар основ за прихватање навела је предлог 
представника међународне заједнице у БиХ, те подржала предлог да се до сутра покушају 
усагласити ставови о овом закону. 
Бранко Зрно потом је дао на гласање предлог Јозе Крижановића да се изјашњавање о 
принципима Закона пролонгира за наредни дан, како би се у међувремену покушали 
приближити ставови представника из РС-а, међународне заједнице у БиХ и Министарства 
безбједности БиХ. 
 
Чланови Комисије су потом једногласно, са седам гласова „за“, прихватили овај предлог. 
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Након окончања ове тачке дневног реда, Бранко Зрно закључио је први дио сједнице и њен 
наставак заказао за сутра. 
 
Првом наставку сједнице, 24. 07. 2008. године, присуствовали су чланови Заједничке 
комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, Душанка 
Мајкић, Иво Миро Јовић, Винко Зорић и Адем Хускић. 
 
Одсуство са другог дијела сједнице правдали су: Слободан Шараба, Мирко Околић, Драго 
Калабић и Сулејман Тихић.  
 
Сједници су присуствовали и гости, као и представници Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: 

- Тарик Садовић, министар безбједности БиХ, 
- Ранко Нинковић, Предсједништво БиХ, 
- Зоран Јовановић, Савјет министара БиХ, 
- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 
- Весна Павичић и Драган Слипац, Министарство безбједности БиХ, 
- Нијаз Чардаклија, Министарство иностраних послова БиХ, 
- Велибор Лучић, Министарство спољне трговине и економских односа, 
- Маја Рибар, ОХР, 
- Кристијан Хаупт и Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Анибал Виљалба, Снежана Голијанин, Натали Бергман, и Јасмин Поробић, ЕУФОР, 
- Лејла Диздаревић, Штаб НАТО-а, 
- Мирсад Жига и Амел Фако, Амбасада САД-а, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и Јовица 

Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 
 
На почетку наставка сједнице Бранко Зрно подсјетио је да је Комисија током јучерашњег 
дана  обавила расправу о Предлогу закона о контроли кретања оружја и војне опреме, уз 
закључак да до гласања треба покушати усагласити ставове чланова Комисије са ставовима 
међународне заједнице и Министарства безбједности, те да је за данас оставила 
изјашњавање о принципима Предлога закона. Нагласио је да према досадашњем стању Закон 
не би био усвојен због неслагања представника из РС-а са појединим одредбама, те истакао 
још једном да се расправља и одлучује само о принципима Закона. Закључио је да су уз 
Закон достављени у међувремену и амандмани Министарства безбједности БиХ као и 
амандмани представника међународне заједнице у БиХ, те да се они могу разматрати касније 
током наредне комисијске фазе. Сугерисао је потом члановима Комисије да подрже 
принципе овог закона. 
Јозо Крижановић сагласио се да би требало разговарати о принципима Закона, чија је 
суштина пренос надлежности са ЕУФОР-а на домаће органе власти. Основни принцип је да 
се преносом те надлежности не нарушава безбједност промета оружја и војне опреме у  БиХ. 
Како амандмани нису предмет расправе на данашњој сједници, навео је да може подржати 
Предлог закона у овој фази. 
Шефик Џаферовић рекао је да нема непознаница када је у питању овај закон. Иако је 
уложено доста труда до сада, мишљење о принципима овог закона опет би могло бити 
негативно. У покушају да се направи прихватљив текст, одржавани су састанци Радне групе 
за израду Закона, а члановима Комисије упућено је и писмо од четири међународне 
институције у БиХ са конкретним предлозима шта би требало измијенити у Закону. Стога је 
навео да Комисија нема другог начина осим да гласа о Предлогу закона у првом читању, те 
предложио да се подрже принципи, а у мишљењу наведе да је Заједничка комисија, у 
настојањима да дође до прихватљивог текста Закона, од домаћих и међународних 
институција у БиХ добила дописе са конкретним примједбама на текст Закона, те да ће стога 
свој коначан став о Предлогу закона заузети у другој комисијској фази. На тај начин би 
Парламент, на основу мишљења Заједничке комисије, био упознат са свим детаљима 
везаним за овај закон и била би дата могућност да он остане у процедури. 
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Душанка Мајкић навела је да међународна заједница у БиХ својим амандманима покушава 
поправити постојећи текст Закона, јер га у противном неће прихватити представници из 
Републике Српске. Затим је истакла да не може прихватити предлог г. Џаферовића јер нема 
компетенције за то и да се налази у врло деликатној ситуацији. Рекла је и да се надала да ће 
Министарство безбједности у посљедњих 24 сата нешто направити, у складу са јучерашњом 
расправом на сједници, те закључила да се, уколико Министарство није донијело никакав 
нови предлог којим би се превазишла ова ситуација, може одмах прећи на гласање о 
принципима. 
Адем Хускић закључио је да има низ контроверзи, те да је очигледно да са оваквим омјером 
гласова Закон неће добити потребну већину за усвајање. Проблеми су настали чим је Закон 
достављен  у парламентарну процедуру од Савјета министара. Истакао је да не може ићи 
испод досадашњих предлога, те предложио Комисији да се у сваком случају гласа о Закону. 
Тарик Садовић је као додатну информацију за досадашњу расправу навео чињеницу да су у 
изради предлога овог закона учествовали и представници међународне заједница у БиХ. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
 
 ''За'' усвајање принципа Предлога закона гласало је шест чланова Комисије, један је био 
''против'', није било гласова ''уздржан“. Како је утврђено постојање просте већине, али 
непостојање потребних гласова „за“ усвајање од представника из српског народа, 
констатовано је да Заједничка комисија није прихватила принципе Предлога закона о 
контроли кретања оружја и војне опреме. Као разлог одбијања наведено је да се овим 
законом врши пренос надлежности са ентитетског на државни ниво, а да за то не постоји 
потребна ентитетска сагласност. 
 
Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о граничној контроли - прва комисијска фаза  
              (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Бранко Зрно навео је да и у овом случају Комисија изјашњава о принципима закона. 
Информисао је присутне да је Комисија, на трагу закључака са протекле сједице, добила 
амандмане од Министарства безбједности који су усаглашени са примједбама које је на 
Предлог закона доставио Женевски центар за демократску контролу оружаних снага 
(ДЦАФ). Потом је отворио расправу о овом закону. 
Шефик Џаферовић истакао је да постоји допис Министарства безбједности који путем 
амандмана одражава резултат разговора који су вођени са ДЦАФ-ом и у складу је са 
захтјевом Комисије да се ураде имјене Закона. Предложио је  да Комисија подржи принципе 
Закона, те да се при томе обавеже да ће у другој фази уградити амандмане који су пристигли 
од Министарства безбједности БиХ.  
Душанка Мајкић сматра нереалним предлог г. Џаферовића, наводећи да је немогуће 
мијењати закон на који се предлаже приближно исти број амандмана као што сам закон има 
чланова.  
Шефик Џаферовић одговорио је на претходно дате примједбе објашњавајући да је овакво 
рјешење предложио с циљем да БиХ коначно добије Закон о граничној контроли. Навео је да 
се Комисија на том путу све вријеме трудила да постигне договор између ДЦАФ-а и 
Министарства безбједности БиХ и да се сада, када је на прагу тог договора, покушава 
одустати од тога. 
Душанка Мајкић потом је одговорила да, уколико нам свако министарство буде 
достављало овакве амандмане као што је то конкретно случај са Министарством 
безбједности БиХ, онда усаглашавање уопште није потребно. Навела је да она нема ниједан 
аргумент за прихватање оваквог закона јер није сигурна да су у њега уграђене и све 
примједбе које је доставио ДЦАФ, те стога треба сачинити нови предлог закона, у који ће 
бити узете у обзир све ове примједбе. 
Адем Хускић навео је да није први пут да неки закон не буде усвојен у првој комисијској 
фази.  
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Винко Зорић истакао је  пословничку могућност да Савјет министара БиХ повуче овај 
закон из роцедуре и достави нови предлог, наводећи да се то могло и раније урадити. 
Истакао је и да разумије жељу г. Џаферовића за усвајањем Закона јер и он жели да овај закон 
прође, али је очигледно да не постоје одређени услови за то. 
Тарик Садовић навео је да је Предлог закона урађен у сарадњи са међународним 
стручњацима, у првом реду екпертима из Литваније, који су били у Босни и Херцеговини. 
Након израде тог текста ДЦАФ је доставио своје примједбе, од којих су многе биле техничке 
природе. Заједничка комисија је даље утврдила обавезу Министарству безбједности да, 
заједно са представницима ДЦАФ-а, усагласи те примједбе, што су они и учинили и сада се 
пред Комисијом налази у потпуности усаглашен текст. Истакао је да нема овлашћење за 
повлачење Закона из процедуре. Овај закон представља важан сегмент Споразума о 
стабилизацији и придруживању и Споразума о либерализацији визног режима. Закључио је 
да је Министарство овим предлозима амандмана исказало добру воља да се све спорне 
ствари усагласе. 
Бранко Зрно потврдио је да ће се Комисија изјаснити о принципима, с тим што Савјет 
министара може повући Закон док се он налази у првој фази, дорадити га и поново га 
вратити Комисији на усвајање. Такође је навео да, уколико Закон не буде усвојен у првој 
фази, на његово поновно упућивање у парламентарну процедуру треба чекати шест мјесеци. 
Шефик Џаферовић затражио је од предсједавајућег да на гласање стави прво његов предлог 
закључка којим Комисија подржава принципе Закона, с тим да се при томе обавеже да ће у 
другој фази уградити амандмане који су пристигли од Министарства безбједности БиХ. 
 
Комисија са шест гласова „за“, једним гласом „против“ и једним гласом „уздржан“, уз 
постојање просте већине, али уз непостојање гласова „за“ од представника из српског 
народа, није прихватила предлог закључка Шефика Џаферовића. 
 
Одлучивање у првој комисијској фази 
 
„За“ усвајање принципа Предлога закона гласало је седам чланова Комисије, један је био 
„против“, без гласова „уздржан“. Како је утврђено  постојање  просте већине, али 
непостојање гласова „за“ од представника из српског народа, констатовано је да Заједничка 
комисија није прихватила принципе Предлога закона о граничној контроли. Као разлог 
одбијања наведено је да се овим законом врши пренос надлежности са ентитетског на 
државни ниво, а да за то не постоји потребна ентитетска сагласност, те да је на предлог 
достављен изузетно велики број измјена чланова, због чега би било неопходно приступити 
изради новог текста закона. 
 
 Ад. - 4. Разматрање Одлуке о учешћу јединице Оружаних снага БиХ у операцији  
              подршке миру „Ирачка слобода“ у Ираку (подносилац: Предсједништво БиХ) 
 
Бранко Зрно дао је уводне напомене у вези са Одлуком Предсједништва о учешћу јединице 
Оружаних снага БиХ у операцији подршке миру „Ирачка слобода“ у Ираку. Како се нико од 
чланова Комисије није јавио за расправу, дао је Одлуку на гласање. 
„За“ Одлуку гласало је седам чланова Комисије, нико није гласао „против“, док је један члан 
Комисије био „уздржан“. Како је утврђено да постоји проста већина, али да не постоје 
потребни гласови „за“ прихватање од представника из српског народа, констатовано је да 
Заједничка комисија није прихватила ову одлуку. 
Шефик Џаферовић изразио је сумњу у резулате гласања, те инсистирао да се гласање о овој 
одлуци понови, али да се прије тога о њој спроведе расправа, која није вођена прије 
првобитног гласања, јер сматра да ова одлука коју је донијело Предсједништво има посебну 
тежину. Стога сматра да је треба потврдити. 
Душанка Мајкић навела је да је мислила да ће о овој одлуци највише говорити чланови 
Комисије који су недавно били у Ираку. Истакла је да је њено гласање резултат онога што је 
чула од колеге Слободана Шарабе, који је био један од тих чланова, а то је чињеница 
коалиционе снаге у Ираку воде прави рат. С друге стране, на њену одлуку утицао је и 
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недавни интервјуу са генералом Сифетом Поџићем, који је за једне новине навео да 
војницима који иду у ратну зону у Ираку нико не може гарантовати безбједност. Као даљи 
разлог навела је да се из оближњих извора танкерима извлачи нафта, чија је цијена нереална 
свугдје осим у САД. Стога је закључила да је њена одлука лична, изазвана моралном 
дилемом, јер она као човјек не би никада своје дијете послала тамо, па не жели учествовати 
ни у слању других људи. 
Адем Хускић истакао је да ова одлука није достављена тек тако, него да је њу донио 
највиши орган власти у БиХ, те да је стога Парламентарна скупштина, а прије свега ова 
комисија мора потврдити, јер је она у интересу Босне и Херцеговине. 
Хазим Ранчић навео је да је он, поред Слободана Шарабе, био други члан Комисије који је 
недавно био у посјети Ираку, те одговорио гђи Мајкић да ће Информација о овој посјети 
бити разматрана у оквиру текућих питања, када ће дати детаљна појашњења о тамошњим 
дешавањима. Рекао је да не зна одакле колегиници информација о извлачењу нафте из 
извора и њеним цијенама, истичући да они током своје посјете те танкере нису уопште 
видјели.  
Шефик Џаферовић предложио је закључак да се Комисија о овој тачки дневног реда не 
изјашњава на данашњој сједници, већ да се гласање одгоди за 29. 08. 2008., петнаест минута 
прије одржавања сједнице Представничког дома, када би Заједничка комисија за одбрану и 
безбједност била у пуном саставу. 
 
Закључак Шефика Џаферовића Комисија је прихватила једногласно, са осам гласова „за“. 
 
Ад. - 5. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних  
             службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период  
             01.09.2007 – 29.02.2008.  (подносилац: Министарство иностраних послова БиХ) 
 
Бранко Зрно предложио је да се овај извјештај скине са дневног реда ове сједнице, с 
обзиром да је одгођено и изјашњавање о одлуци из претходне тачке, те истакао  да се овај 
извјештај свакако неће разматрати на наредној сједници Представничког дома. Стога је  
сугерисао да се његово разматрање одгоди за наредну сједницу Комисије. 
 
Чланови Заједничке комисије једногласно су, са осам гласова „за“, прихватили предлог 
Бранка Зрне. 
 
Ад. - 6. Предлог аутентичног тумачења члана 185. став 1. Закона о служби у Оружаним 
             снагама БиХ (подносилац: Министарство одбране БиХ) 
 
Бранко Зрно информисао је да је Комисија посљедњи пут врло детаљно расправила ово 
питање, те дао ријеч подносиоцу захтјева за аутентично тумачење. 
Мухамед Смајић, из Министарства одбране БиХ, навео је да је Министарство одбране БиХ 
формирало посебну радну групу која је сачинила допис у вези са овим аутентичним 
тумачењем, а у којем је заузела свој став у складу са смјерницама Заједничке комисије за 
одбрану и безбједност. Накнадном, поновном анализом текста Закона о служби у ОСБиХ, 
дошло се до јединственог мишљења у вези са тумачења члана 185. став (1), а оно 
претпоставља да право на стаж са увећаним трајањем имају сви војни осигураници, односно 
професионална војна лица на служби у ОСБиХ. Ово мишљење надаље подразумијева да ће 
доћи до потребе за ребалансом буџета институција БиХ, јер ће трошкови по овом основу 
бити већи за 6,5 милиона КМ, а које Министарство одбране БиХ у овој години није 
планирало. 
Шефик Џаферовић сматра да су војна лица, зависно од тога којем ентитету су припадали, у 
предметном периоду имали већу плату и накнаде а без бенефицираног стажа и обратно, што 
је и логично. Стога би у том смислу требало прихватити  предлог аутентичног тумачења који 
је достављен од секретара Комисије. 
Бранко Зрно, по окончаној расправи, закључио је да Комисија има став о траженом 
аутентичном тумачењу, како је то истакао и г. Џаферовић. Стога је предложио да се 
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прихвати наведени предлог овог аутентичног тумачења и као такав, у складу са 
пословничким одредбама оба дома ПСБиХ, прослиједи уставноправним комисијама 
Представничког дома и Дома народа. 
 
Комисија је једногласно, са осам гласова „за“, усвојила овај предлог аутентичног тумачења 
члана 185. став 1. Закона о служби у Оружаним снагама БиХ и прослиједила га у даљу 
процедуру. 
 
Ад. - 7. Информација о издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и производа 
             двојне намјене (подносилац: Министарство спољне трговине и економских  
             односа БиХ) 
 
Бранко Зрно дао је уводне напомене о овој Информацији. 
 
Комисија је без расправе, једногласно, са осам гласова „за“, примила к знању Информацију о 
издатим дозволама за промет оружја, војне опреме и производа двојне намјене. 
 
Ад. - 8. Текућа питања 
 

а)  Позив ПСОТЦ-а на регионални семинар о управљању кризним ситуацијама,  
      07. 10 – 10. 10. 2008, Илиџа 

 
Комисија је одлучила да семинару ПСОТЦ-а присуствују Адем Хускић и Жељко Грубешић. 
 

б)  Информација о састанку чланова Заједничке комисије са командантом ЕУФОР-а  
      у БиХ, генерал-мајором Мартином Виљалајном, 23. 06. 2008. 

 
Заједничка комисије примила је к знању Информацију о састанку са командантом ЕУФОР-а 
у БиХ, генерал-мајором Мартином Виљалајном, 23. 06. 2008. године. 
 

ц)  Информација о састанку са представницима Антикорупционог тима  
      НАТО-а, 02. 07. 2008. 

 
Заједничка комисије примила је к знању Информацију о састанку представника Заједничке 
комисије за одбрану и безбједност са представницима Антикорупционог тима НАТО-а, 
одржаном 02. 07. 2008. године. 
 

д)  Информација о састанку НАТО координационог тима Савјета министара БиХ,  
      08. 07. 2008. 

 
Заједничка комисије примила је к знању Информацију о састанку НАТО координационог 
тима Савјета министара БиХ, одржаном 08. 07. 2008. године. 
 

е)  Информација о посјети чланова Заједничке комисије за одбрану и безбједност 
     БиХ Ираку 

 
Хазим Ранчић, у својству подносиоца Информације, укратко је образложио њену суштину. 
Навео је да је било одређених пропуста у организацији пута у Ирак, те сугерисао да би било 
добро да Комисија има прецизне информације након сваког оваквог пута. Осврнуо се на 
дискусију Душанке Мајкић у оквиру 4. тачке дневног реда, те нагласио да апсолутне 
безбједности нема нигдје на свијету, а нарочито не у Ираку. Нагласио је да је ово већ седма 
ротација унутар ОСБиХ у операцијама подршке миру, те да од 36 војника који се тренутно 
налазе у Ираку њих чак 32 су по два или више пута била тамо. Похвалио је нашу јединицу у 
Ираку, те навео да је њихов задатак уништавање неексплодираних убојитих средстава након 
што им нека друга јединица најави гдје се она тачно налазе. Јединица с поносом извршава 
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своју мисију и нико нема примједбе на њихов рад. Припадници јединице, надаље, немају 
примједаба на храну и услове рада. Веома су сложни и велико је међусобно поштовање 
између њих, наглашавајући да је оно боље него између представника појединих институција 
у БиХ.  
Бранко Зрно се захвалио г. Ранчићу на поднесеној информацији и навео да не треба 
организацију пута у Ирак везати са Заједничком комисијом за одбрану и безбједност БиХ. 
 

ф) Предлог представника Заједничке комисије за радну посјету Чешкој 
 
Бранко Зрно замолио је присутне да делегирају четири члана који би, заједно са секретаром и 
савјетником Комисије, током октобра или новембра посјетили безбједносне и одбрамбене 
институције у Чешкој Републици. Комисија је одлучила да у ову посјету оду Бранко Зрно, 
предсједавајући Комисије, Шефик Џаферовић, први замјеник, Винко Зорић и Драго Калабић, 
чланови, те Драгица Хинић и Жељко Грубешић. О тачном датуму ове посјете Комисија ће 
бити благовремено обавијештена. 
 

г) Позив од Центра Џорџ Маршал за учешће на семинару НАТО-а „Стратегијске    и 
    оперативне перспективе“, који ће бити одржан у Сарајеву 17. и 18. 09. 2008. 
 

Бранко Зрно информисао је да је у међувремену стигао позив од Центра Џорџ Маршал за 
учешће на семинару НАТО-а „Стратегијске и оперативне перспективе“, који ће бити одржан 
у Сарајеву 17. и 18. 09. 2008, те замолио чланове Комисије да предложе представнике који би 
присуствовали семинару. Комисија је одлучила да овом семинару присуствују Бранко Зрно, 
Винко Зорић и Драгица Хинић. 
 
На крају, Бранко Зрно је напоменуо чланове Комисије да ће сутра, 25. 07. 2008, са почетком у 
10.00 часова, бити одржан састанак са Замјеником предсједавајућег војног комитета НАТО-а, 
генерал-пуковником К. В. Ајкенберијем, те замолио чланове Комисије да присуствују овом 
састанку. 
Овим је, у 13.45 часова, реализован дневни ред другог наставка 24. сједнице, а њен наставак 
заказан за 29. 07. 2008, са почетком у 9.45 часова. 
 
Другом наставку сједнице, 29. 07. 2008,  присуствовали су чланови Заједничке комисије: 
Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, 
Душанка Мајкић, Драго Калабић, Винко Зорић и Адем Хускић. 
 
Одсуство са другог дијела сједнице правдали су: Мирко Околић и  Сулејман Тихић.  Иво 
Миро Јовић закаснио је на сједницу због проблема у саобраћају, те је у Парламент дошао 
десет минута по окончању сједнице. 
Сједници су присуствовали и гости, као и представници Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: 
 

- Селмо Цикотић, министар одбране БиХ, 
- Жељко Кнез, Предсједништво БиХ, 
- Зоран Јовановић, Савјет министара БиХ, 
- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 
- Кристијан Хаупт, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 
- Дијана Шатара, ОХР, 
- Весна Вилис, ЕУПМ, 
- Мирсад Жига и Марк Флеминг, Амбасада САД-а, 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и Јовица 

Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 
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Сједници је предсједавао Бранко Зрно. Нагласио је да је Заједничка комисија на свом 
посљедњем засједању, 24. 08. 2008, донијела закључак да се одгоди изјашњавање о Одлуци 
Предсједништва БиХ о учешћу јединице Оружаних снага БиХ у операцији подршке миру 
„Ирачка слобода“ у Ираку. Навео је да је за данашњи наставак сједнице ограничено вријеме, 
с обзиром на сједницу Представничког дома, која је заказана у 10.00 часова, те замолио 
чланове Комисије да не воде предугачку расправу о овој тачки, наглашавајући да је расправа 
о њој већ вођена. 
Слободан Шараба уважио је став Бранка Зрне, али навео да жели изнијети своје мишљење, 
с обзиром да није присуствовао посљедњем наставку сједнице, гдје је у расправи било 
поменуто и његово име. Истакао је да се противи Одлуци Предсједништва БиХ и рекао да 
постоје три разлога зашто ОСБиХ не треба да учествује у овој операцији. Као први разлог 
навео је да се у Ираку води прави рат и стога мировна мисија у Ираку губи свој карактер. 
Други разлог је чисто хуманитарне природе јер се тамо ради на температурама преко 50° C и 
то би било нехумано према војницима из БиХ. И као посљедњи, навео је свој лични разлог, 
истакнувши да тамо гдје не би послао своје дијете не би послао ниједно друго дијете из БиХ. 
То су три разлога због чега не жели послати групу младих људи на тако опасан задатак 
Како није више било пријављених за расправу, предсједавајући Зрно је дао на гласање 
Одлуку Предсједништва БиХ. 
 
Са седам гласова „за“, једним „против“ и једним гласом „уздржан“, Комисија је потврдила 
Одлуку Предсједништва БиХ о учешћу јединице Оружаних снага БиХ у операцији подршке 
миру „Ирачка слобода“ у Ираку. 
 
 
 
         Записник сачинила                                                                         Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                        Заједничке комисије 
                                                                                                                      Бранко Зрно 
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